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Każdy czas jest dobry, by 
spotkać się z przyjaciół-

mi i znajomymi. Tak też było 
w przypadku XI Regionalne-
go Zjazdu Geodetów Po-
morza i Kujaw, który odbył 
się w dniach 19-21 czerw-
ca w miłych okolicznościach 
przyrody, wśród lasów i cie-
płych już jezior Pojezierza 
Brodnickiego. Spotkali się 
tam geodeci z Polski środ-
kowej: z okolic Włocławka, 
Świecia, Torunia i Bydgosz-
czy. Zaszczycili ich swoim 
przybyciem notable, którzy 
sprawują pieczę nad zawo-
dem. Osoby z najwyższych 
szczebli władz geodezyj-
nych zmieszały się z szere-
gowymi pracownikami, bez 
których to spotkanie nie mia-
łoby sensu i znaczenia. Sza-
rzy pracownicy biurowi czy 
polowi, znani niekiedy tylko 
z podpisu pod dopracowa-
nym szkicem czy wyliczonymi 
współrzędnymi, mogli pozbyć 
się anonimowości. Przedsta-

SPOTKANIE fAchOWcÓW
wione referaty i wystąpienia 
dały wszystkim uczestnikom 
nowe spojrzenie na omawia-
ne zagadnienia. Mogliśmy 
wchłonąć gruntowną wiedzę 
o otaczającym nas regionie 
oraz zapoznać się ze spe-
cyfiką poszukiwań ropy i ga-
zu oraz związanych z tym 
problemów geodezyjnych. 
Jednak to wspólne, bezpo-
średnie dyskusje fachowca 
z fachowcem były sednem 
spotkania. Praktyczne uwagi, 
ważne spostrzeżenia, cieka-
wostki i wymiana doświad-
czeń dały największe efekty. 

R ozmowom o robocie nie 
było końca, i to właśnie 

one były podstawą do zawo-
dowej integracji. Tu można 
było uścisnąć rękę doświad-
czonego mistrza naszego 
fachu. Tu okazało się, że 
wymagająca pani z ośrod-
ka dokumentacji jest bardzo 
miłą i sympatyczną towa-
rzyszką zawodowej dyskusji, 

R E K L A M A

23 czerwca na Uniwersytecie Przyrodniczym we Wrocła-
wiu odbyło się ogólnopolskie szkolenie na temat wolne-

go oprogramowania dla wykonawstwa i administracji geodezyj-
nej. Organizatorami imprezy byli: grupa woGIS, Instytut Geodezji 
i Geoinformatyki UP oraz polski oddział organizacji Open Sour-
ce Geospatial foundation (OSGeo). W trakcie panelu dysku-
syjnego zorganizowanego podczas szkolenia poruszono wiele 
istotnych spraw dotyczących rozwoju i wykorzystania wolnego 
oprogramowania w naszym kraju. Jednym z ważniejszych wnios-
ków jest konieczność popularyzacji projektów open source. cel 
ten ma być osiągnięty m.in. przez: tłumaczenie dokumentacji tech-
nicznej, wykorzystanie wolnych aplikacji podczas zajęć na uczel-
niach wyższych,  propagowanie standardów OGc i ISO oraz 
przełamywanie negatywnych stereotypów dotyczących tworze-
nia i eksploatacji tego typu oprogramowania. Jedną z propozycji 
jest umieszczenie w wymaganiach dotyczących realizacji projek-
tów warunku, aby tworzone oprogramowanie posiadało licencję 
typu open source z możliwością pobierania opłat za jego wdra-
żanie i wsparcie. Szansą dla otwartych aplikacji może być także 
ubieganie się o dofinansowanie z programów operacyjnych UE, 
które może być wykorzystane np. na wsparcie tłumaczy oraz or-
ganizację szkoleń i akcji edukacyjnych.  

BARTOSZ KOPAńcZYK

O OPEN SOURcE

a inspektor nadzoru jest czło-
wiekiem o dużym wyczuciu 
geodezyjnych problemów. 
Tu też mogło się okazać, że 
konkurencja z sąsiedniej ulicy 
skłonna jest do współpracy 
i pomocy. Zjazd, konferencja, 
spotkanie integracyjne, spęd 
– nazywajmy to, jak chcemy, 
ale spotykajmy się, rozma-
wiajmy i poznawajmy brać 

geodezyjną i nurtujące nas 
problemy. Warto wymieniać 
się doświadczeniami, uwa-
gami i uśmiechami nie tylko 
w czasie spotkania, ale także 
przechodząc koło pracujące-
go na punkcie geodety.
Dziękuję za wspólne spotkanie!

anonimowy do niedawna
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